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Město Pohořelice

mestopohorelice

Vážení spoluobčané,
nadcházející prázdniny budou pro mno-

hé z Vás časem zaslouženého odpočinku – 
plné dovolených, táboráků, grilování, kou-
pání, slunění... A  na zahrádkách dozrává 
ovoce a zelenina – co víc si přát, viďte?

V první polovině června jsme společně 
prožili XIX. ročník Slavností města Poho-
řelice. Tradiční páteční zahájení patřilo dě-
tem z mateřské školy, které slavnosti ote-
vřely veselým průvodem naším městem. 
Sobotní program jsme zahájili slavnostní 
zdravicí poslankyň JUDr. Schillerové a Ing. 
Krutákové a  pana Mgr. Sovky, náměstka 
hejtmana Jihomoravského kraje. Z  part-
nerských „malých“ Pohořelic u Napajedel 
nás navštívil i kolega starosta Tomáš Ha-
náček se svou delegací.

Velké díky patří všem sponzorům, díky 
jejichž štědré podpoře zůstávají Slavnosti 
i nadále bez vstupného. Dále chci upřímně 
poděkovat místostarostům Mgr. Pařilovi 
a  Mgr. Veselému za  precizní 
organizaci a koordinaci průbě-
hu celé akce. Díky jejich úsilí 
a práci dalších spolupracovní-
ků zvládáme vše bez  potřeby 
komerčních agentur.

S  létem k  nám přichází 
i další velká výzva: získali jsme 
kladné rozhodnutí od  Stát-
ního fondu podpory investic 
na  naši žádost v  rámci pro-
gramu Dostupné nájemní by-
dlení (ev. č. 28700013 ze dne 

03.10.2024). Znamená to tedy, že v areálu 
bývalých kasáren vyroste nový městský 
bytový dům se 44 nájemními byty. Celkové 
náklady jsou odhadovány na 134,3 milionu 
Kč včetně DPH, přičemž 45,8 milionu po-
kryje dotace, 72 milionů úvěr s výhodnou 
pevnou a  po celou dobu splatnosti úvěru 
neměnnou úrokovou sazbou 1,0 % p. a. 
(splatnost 30 let) a  zbylých 16,5 milionu 
jde za městem. Půjde-li vše podle plánu, 
na podzim letošního roku zahájíme stavbu 
netradičně demolicí dvou stávajících skla-
dů a  nové nájemníky přivítáme ve  druhé 
polovině roku 2028.

A ještě malé povzbuzení na závěr – vě-
řím, že nás naše děti, ať už žáci, učni nebo 
studenti, potěšili vysvědčením. Pochvalme 
je za  jejich snahu, třebaže někde přistane 
méně hvězdná známka. Každý hledá svou 
cestu, a i když nejsou stejné jako my, možná 
právě proto nás jednou mile překvapí!

Přeji Vám za  vedení města krásné 
a klidné letní dny.

Bc. Miroslav Novák, starosta města 
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INVESTIČNÍ AKCE VE MĚSTĚ
V  místní části Smolín pokračují práce 

na  stavbě budovy, která pojme až 48 dětí. 
Jedná se  o  dětskou skupinu, která nabídne 
svoje služby od ledna 2026. Právě se instaluje 
podlahové vytápění a probíhají stavební práce 
na budoucí zahradě. Cena stavby bez vybave-
ní atakuje 30 milionů korun, zde čerpáme do-
taci z Ministerstva práce a sociálních v ve výši 
téměř 25 milionů. 

V místní části Smolín jsme také dokončili 
rekonstrukci márnice a přilehlé hřbitovní zdi. 
V  budově vzniklo nově zázemí pro  technic-
ké služby, které se starají o čistotu a údržbu 
místní části.

V  průběhu letních prázdnin budou moci 
občané již plně využívat nové parkoviště 
na  náměstí Svobody, které nabídne přes 40 
parkovacích míst. V rámci stavby se ještě sta-
vební fi rma pustí do  rekonstrukce chodníků, 

které vedou k autobusovému nádraží na obou 
stranách ulici Lidické. Hotovo bude v  druhé 
polovině prázdnin.

Na náměstí Svobody dále započnou práce 
na novém dětském hřišti, které nabídne nejen 
hrací prvky, ale také zpevněnou hrací plochu 
pro sportovní aktivity. Celé hřiště bude oplo-
cené a počítáme, že v odpoledních hodinách 
bude zároveň sloužit družině základní školy. 
Náklady na pořízení herních prvků se pohybují 
okolo 2 milionů. My však zkoušíme všechny 
možné zdroje, a proto jsem rád, že jsme byli 
úspěšní u Místní akční skupiny Podbrněnsko, 
která nám přislíbila dotaci ve výši 650 tisíc. 
Děkujeme.

Mírný posun termínu dokončení nastane 
na  ulici Vídeňská, podél hřbitova. Již dnes 
však vidíme, že nový kabát celé ulice bude 
ve  výsledku opravdu povedený. Velice pří-
větivé jsou zde i fi nanční náklady. Kompletní 
rekonstrukce ulice stála 4miliony, z  toho 85 
%, tedy 3,4milionu pokryla dotace (chodníky, 
silnice, parkovací místa). Během stavby jsme 
provedli ještě navíc přípojky sítí pro  stavby, 
které chceme v budoucnu na hřbitově provést. 
Hned na podzim začneme s bouráním a novo-
stavbou márnice, na které vznikne navíc veřej-
ná toaleta. Do budoucna se počítá i se stavbou 
rozlučkové síně.   

Maličkost, ale jak to umí potěšit. Pořídi-
li jsme 20 nových setů pro Vaše pohodlnější 
posezení při kulturních akcích. Zůstanou sta-
bilně na komunitním centrum Pfann, aby ne-
docházelo k jejich poškození. Před deštěm je 
schováme do nových prostor bývalé konírny, 
kterou jsme zrekonstruovali za 35 milionů ko-
run, z toho 25 milionů formou dotace ze Stát-
ního fondu podpory investic. 

Rozsáhlé stavební práce probíhají na zá-
kladní umělecké škole. Žáci se  od nového 
školního roku mohou těšit na  nové a  větší 
učebny, ale především na  velké nahrávací 
studio. S ohledem na prováděné práce, izola-
ce objektu proti vodě a zásahu do chodníku, 
pracujeme na přípravě projektu opravy ulice 
Školní.
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S  klubem seniorů jsme vyrazili na  výlet 
do Předkláštěří, klášter Porta Coeli stojí za ná-
vštěvu, neváhejte, je to kousek.

V polovině června jsem vyrazil na návště-
vu našich partnerských Pohořelic u Zlína, sla-
vili 770let od založení obce. Děkuji kolegům 
za doprovod.

A  poděkovat bych chtěl ještě jednou 
za  Slavnosti města Pohořelice, především 
všem sponzorům, bez  kterých by to nešlo, 
všem kolegům a  kolegyním, kteří se  na or-
ganizaci podílejí, našim technickým službám 
za přípravu a úklid a také Vám všem, že jste 
přišli i těm ostatním za shovívavost.

Přeji Vám krásné, slunečné a  pohodo-
vé léto. Těším se  na setkání během letních 
prázdnin a, až si užijete radovánky a dovolené, 
přijďte společně se mnou oslavit konec prázd-
nin v sobotu 30.8. do městského parku.

Patrik Pařil, Váš místostarosta 

SCHVÁLEN NOVÝ KOMUNITNÍ PLÁN SOCIÁLNÍCH SLUŽEB 
Zastupitelstvo města Pohořelice schválilo nový Komunitní plán sociálních služeb 

ve správním obvodu ORP Pohořelice a také Akční plán k tomuto dokumentu. Pro mno-
hé to může znít příliš úředně – pojďme si proto vysvětlit, o co se  jedná a proč je to 
důležité.

Komunitní plán sociálních služeb pro obce na Pohořelicku je strategický dokument, 
který se věnuje současnému stavu sociálních služeb v našem regionu a jejich rozvoji 
na období let 2025 až 2027. Na jeho přípravě jsme pracovali téměř tři čtvrtě roku.

Na tvorbě dokumentu se podílela pracovní skupina složená ze zástupců města, 
poskytovatelů sociálních služeb i samotných uživatelů těchto služeb. Součástí příprav 
bylo také dotazníkové šetření, které nám poskytlo cenné informace z praxe. Díky spo-
lupráci s Místní akční skupinou Podbrněnsko jsme do dokumentu mohli zahrnout i pře-
hled o demografi ckém vývoji, bytové situaci nebo nezaměstnanosti obyvatel v našem 
regionu.

Na 64 stranách jsme si odpověděli na zásadní otázky: Kde se dnes v oblasti sociál-
ních služeb nacházíme? A kam chceme dojít do konce roku 2027?

Součástí hlavního dokumentu je také Akční plán sociálních služeb pro roky 2025 
a 2026, který obsahuje konkrétní aktivity, jimiž budeme cíle a opatření z komunitního 
plánu naplňovat. Najdete v něm například kroky zaměřené na zachování a rozvoj sítě 
sociálních služeb, zajištění fi nancování nebo lepší propagaci těchto služeb.

Zpracovali jsme také přehled doplňkových a návazných služeb pro obyvatele na-
šeho regionu – například senior taxi v Pohořelicích a plánované rozšíření této služby 
do okolních obcí, budování dostupného bydlení, potravinové sbírky, charitativní aktivity 
nebo další pro-rodinné akce.

Velké poděkování patří Mgr. Janu Oujeskému za odborné zpracování dokumentu 
a vedení pracovní skupiny. Děkuji také všem členům pracovní skupiny a všem, kteří 
přispěli k tvorbě těchto důležitých strategických materiálů.

Dokumenty máme zpracované a schválené – teď je čas začít pracovat na  jejich 
naplňování!

Mgr. Ondřej Veselý, LL.M.
místostarosta města
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BEZPEČNOST V MĚSTSKÉM PARKU

KOMUNITNÍ HERNIČKA V POHOŘELICÍCH OŽÍVÁ

Na základě podnětů od občanů je zřejmé, 
že je potřeba více se zaměřit na zajištění bez-
pečnosti v našem městském parku.

Pocit bezpečí považujeme za jednu ze zá-
kladních hodnot života ve městě, kde se lidem 
dobře žije.

V poslední době se v parku bohužel pohy-
bují lidé, kteří svým chováním – hlučností, uží-
váním návykových látek nebo znečišťováním 
okolí – narušují příjemnou atmosféru našeho 
městského parku. Ve spolupráci s městskou 
policií jsme proto posílili počet hlídek, zamě-

řujeme se na prevenci a důsledné vymáhání 
městských vyhlášek. O  spolupráci jsme po-
žádali také nového velitele republikové policie 
obvodního oddělení Pohořelice, který přislíbil 
posílení hlídek v parku.

Obracíme se  také na  vás, naše spoluo-
bčany, s  prosbou o  spolupráci. Pomozme 
společně omezit nevhodné chování a přispěj-
me k tomu, aby byl městský park příjemným 
a bezpečným místem pro všechny.

Pokud se setkáte s jednáním, které poru-
šuje městskou vyhlášku (například konzuma-

ce alkoholu v parku nebo na  jiném veřejném 
prostranství), nebo budete svědky obtěžování 
či znečišťování parku, neváhejte kontaktovat 
městskou policii na telefonním čísle dispečin-
ku 607 621 334. V případě, že se budete obá-
vat o své zdraví, nebo narazíte na výtržnost či 
jiný trestný čin, volejte Policii České republiky 
– linka 158. Podněty na této lince můžete po-
dávat i anonymně, bez uvedení svého jména.

Děkujeme, že nám pomáháte zlepšovat 
prostředí, ve kterém společně žijeme.

Mgr. Ondřej Veselý, LL.M. místostarosta města

V březnu jsme v Pohořelicích zahájili provoz komunitní hernič-
ky – místa, kde se pravidelně potkávají děti i  rodiče. Uspořádali 
jsme přes třicet setkání a těší nás, kolik z vás si k nám našlo cestu! 
Prostory zimní zahrady v KC Pfann nám poskytlo Město Pohoře-
lice a díky podpoře z fondů EU a dobrovolnictí rodičů je návštěva 
herničky a přidružených aktivit zcela zdarma. Přijít můžete kdykoli 
během otevírací doby. Hernička bude pokračovat i během letních 
prázdnin. Setkáváme se v úterý 9:00-11:00 na KC Pfann a ve čtvr-
tek 9:00-11:00 na Sadové (herničková zahrádka).

NAŠE AKTIVITY
Velikonoční hernička (17. 4.) – připravili jsme tematické tvoření 

a hravé aktivity, při kterých děti rozvíjely jemnou motoriku i zrakové 
vnímání. Zabavili se  i starší sourozenci a rodiče. Spotřební materiál 
byl hrazen z prostředků EU.

Prvomájový piknik (1. 5.) – na státní svátek jsme se přesunuli ven 
na hřiště v ulici Sadová. Sešlo se opravdu hodně rodin a atmosféra 
byla skvělá! Pozvání přijala i zvídavá makovička, která dětem předsta-
vila ukázku aktivit, jež běžně probíhají v kroužcích.

Mrkev neroste v obchodě! (od dle rozvrhu) – setkáváme se na ulici 
Sadová na herničkovém záhonu a kontrolujeme, jak se daří rostlin-
kám, které jsme na konci května zasadili. Zahradničením nás provádí 
maminka Nora, která má svým povoláním k zahradám blízko.

Mluvte nebo mlčte, ale anglicky! (od 3. 6. dle rozvrhu) – je akti-
vita maminek na oživení si anglické konverzace. Chceme si procvi-
čit mozkové závity a trochu se připravit do práce po mateřské. Zna-
lost angličtiny není podmínkou účasti. Hodinu vede maminka Lucka 
s praktickými znalostmi jazyka z dlouhodobého pracovního pobytu 
v Anglii.

Hravý neposeda (od 24. 6. dle rozvrhu) – zařazujeme do progra-
mu herničky i chvíli věnovanou rozvojovým činnostem – od pohybu, 
přes logopedická cvičení po výtvarné řádění. Volné hraní je ale vždy 
povoleno! Aktivity připravuje maminka Nikča s pedagogickým vzdě-
láním.

Ladies Nights (od 10. 6. dle rozvrhu) – chceme se setkávat v žen-
ském kolektivu. Na nezávazný pokec, na sklenku vína, klidně v tep-
lácích – prostě tak, jak nám bude vyhovovat. Ačkoli tuto aktivitu za-
kládají maminky z herničky, být matkou není podmínkou – uvítáme 
každou z vás!

Za kolektiv herničky
Dobromila Janečková 

Děkujeme všem, kteří reagovali na naši výzvu a pomohli vy-
bavit herničku hračkami, podložkami, kávovarem, přebalovacím 
pultem a dalšími potřebnostmi – moc si toho vážíme.

Na podzim plánujeme workshopy pro rodiče týkající se zdraví 
dětí i rodičů. Budeme se stěhovat do stabilnějších prostor a roz-
šiřuje se nám členská základna o další nadšené maminky. Zva-
žujeme tedy rozšíření otevírací doby herničky. Sledujte nás na FB 
Rodiče v Pohořelicích, průběžně budeme informovat.

Těšíme se na další společné chvíle s vámi i vašimi dětmi!
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SMOLÍNSKÉ AKCE
Rybářské závody se konaly 17. května se na Smolínském rybníku.
Navzdory nevlídnému, studenému počasí se akce zúčastnilo 50 do-

spělých soutěžících a také dětští rybáři, které podporovali rodinní příbuzní 
i kamarádi. Všem přišlo vhod výborné teplé občerstvení i výběr tekutin. 
Krásných úlovků bylo nespočet a v poledne byli vyhlášeni vítězové.

V kategorii dětí – Wogeler Kristián, Beránek Sam, Dresler Lukáš, Šimák
Marek, Černý Michal a Šimáková Simona.
V kategorii dospělých – Jašo Josef, Hutera Miroslav, Vaculík Radek,
Barták Zdeněk a Havlík Jakub.
Pořádající SDH Smolín měl připravené i bohaté výhry, které udělaly 

radost. 
Irena Macháčková, Ivana Nevědělová 
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DĚTSKÝ DEN
Smolínský spolek pojal tento den pohád-

kově, tentokrát na téma říše fantazie. Pro ně-
které nedočkavce i o něco dříve, již 31. května.

Dobrodružná stezka s  mnoha úkoly, 
začala tradičně u  rybníka, kde i  obsluha 
s občerstvením a organizátorky vítaly v po-
hádkových kostýmech. Hned první hlídka 
z ledového království Elza s Annou, kouzelné 
čarodějnice, super Mário, strašidelné bludiš-
tě, Karkulka s myslivcem. Úžasný neandrtá-
lec s hledáním pokladů v písku, kterého děti 
nechtěly opustit nejen kvůli pískovišti, ale 
i  díky krásnému pejskovi. Následovalo ob-
čerstvení u Mamuta s pravěkou paní a poté 
Pat a Mat, kteří děti zkoušeli používat pilku 
a  kladivo a  kterým konkurovali někteří do-
spělí svou snaživou ochotou dětem pomoci, 
třeba přidržením hřebíku a důvěrou v dětskou 
dovednost. Skládáním puzzle, prolézáním 
průlezky se sýrem pro Jerryho a Toma pokra-
čovala stezka plavbou přes rybníček na loďce 
k vodnické paní, a nakonec k pokladu – ba-
líčkové odměně. Skákací hrad a  mražená 
dobrota, malování na obličej, tetovací stolek, 
opékání špekáčků, to byla už jen korunka 
k dosaženému cíli. Přáním všech zúčastně-

ných bylo již den dopředu – ať nám vyjde 
počasí. To se  nám plně událo, téměř letní, 
sluníčko celý den a připravenost pořadatelů, 
kdy měli pro nepřipravené v pohotovosti ne-
jen opalovací krémy, ale i repelenty proti klíš-

ťatům i komárům, a v půli trasy občerstvení 
pro všechny. Prostě velké DĚKUJEME od dětí 
i rodičů pro všechny, kdo tenhle krásný den 
připravili.

Alena Piatnicová, Irena Macháčková 
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ZŠ POHOŘELICE
ITALSKÝ TÝDEN V RÁMCI PROGRAMU ERASMUS+

ŠKOLA V PŘÍRODĚ VE VELKÝCH KARLOVICÍCH – INDIÁNSKÉ DOBRODRUŽSTVÍ PLNÉ ZÁŽITKŮ A UČENÍ 

Po předchozích zkušenostech s kurzy pro učitele v zahraničí jsme 
se rozhodli, že v rámci programu Erasmus+ budeme hledat příležitosti 
i pro žáky. Při psaní nového projektu jsme tak věnovali čas hledání ta-
kových partnerů, kteří sdílejí podobné myšlenky a chtějí dopřát svým 
žákům zážitky ze spolupráce s využitím cizího jazyka v praxi. V lednu 
se nám to podařilo a pak už dostaly věci rychlý spád.

Domluvili jsme se se školou z Venturina Terme, malého městečka 
v oblasti Toskánska (Livorno). Celá delegace, složená z 10 dětí (9 dívek 
a 1 chlapec) a 8 učitelek, dorazila v pondělí 26. května 2025 do školy 
a nejprve byli uvítáni vedením města a školy. Hned poté se žáci i učitelky 
seznamovali s budovami naší velké školy. Z naší školy bylo vybráno 14 
žáků a také vedoucí této skupiny, které se podařilo vytvořit ve spoluprá-
ci s dalšími pedagogy ze školy, zajímavý program. Děti plnily po dobu 
vyučování různé úkoly s tematikou geografi e a ekologie s využitím VR, 
počítačů a dalších pomůcek. 

Po úvodním seznámení už nic nebránilo tomu, aby proběhly pre-
zentace míst, odkud obě skupiny pocházejí. Odpoledne si na školním 
dvoře opékali všichni společně špekáčky a nezávazně se bavili. Druhý 
den byl pracovně velmi náročný, odpoledne navazovalo výletem do Mi-
kulova a končilo navečer v muzeu Brána do  římské říše Mušov, kde 
všichni zhlédli poutavý výklad i fi lm o vojácích Marca Aurelia. Italové 
se divili, jak daleko kdysi dorazili jejich předci. 

Po středeční školní práci byl pro děti připraven sportovní program, 
který o půl hodiny dřív ukončil déšť. Čtvrtek strávili žáci i pedagožky 

v Brně. Zde prošli důležité památky, nejvíc je zaujal Špilberk, protože 
zjistili, že i tady zanechali italští předchůdci svou stopu. V pátek nastalo 
shrnutí celotýdenní práce a to nejtěžší – loučení. 

Delegaci dětí doplňovaly i učitelky, které přijely kvůli tzv. stínová-
ní. Navštívily MŠ v Pasohlávkách, přípravné třídy, třídy se žáky se SVP 
a třídy I. stupně. Přitom bedlivě sledovaly výukové metody, didaktiku 
a  organizaci práce s  dětmi. Po  skončení konzultovaly své postřehy 
a ptaly se na rozdíly. Přijela i paní ředitelka, její zástupkyně a vedoucí 
administrativy, které zajímala organizační struktura školy, řízení eko-
nomických procesů a celková organizace vyučovacího procesu. Vedení 
obou škol mělo možnost porovnat italský a český vzdělávací systém. 
Když k porozumění nestačila angličtina, mohli jsme si vyzkoušet, jak 
snadno dnes pomůže technika – překladač v mobilu, kam pouze na-
mluvíte to, co chcete přeložit a vyberete příslušný jazyk. Jak snadné.

Všichni účastníci se shodli na  tom, že celý týden byl obohacující 
pro obě strany. Žáci si vyzkoušeli použití angličtiny v reálných situacích, 
bez přípravy, občas se naučili i nějaká italská slova a hlavně získali nová 
přátelství.

Chceme velmi poděkovat všem, kteří se na zdárné realizaci programu 
podíleli, vymýšleli aktivity pro žáky, učitelkám, které vkládaly do svých 
hodin zeměpisná témata, a obzvlášť dvěma našim kolegyním, p. uč. Sa-
bině Sliwiňské a p. uč. Gabriele Plechaté, které kromě angličtiny mluví 
italsky a byly velmi nápomocné při překladech, kdy angličtina nestačila. 

Ing. Hana Konečná, ZŘŠ

Ve dnech od 5. do 9. května se všechny tří-
dy čtvrtého ročníku naší školy společně se tří-
dou 3. F zúčastnily školy v přírodě ve Velkých 
Karlovicích na Valašsku. Celkem se této naší 
výpravy zúčastnilo 99 dětí, které zažily neza-
pomenutelný týden plný různých her, dobro-
družství, přírody a také netradičního učení.

Celý pobyt se nesl v  indiánském duchu. 
Děti se  rozdělily do  různých kmenů, kterým 
samy vymyslely indiánská jména. Během týd-

ne je čekala mimo jiné indiánská bojovka, zá-
bavná šipkovaná, noční stezka odvahy, různé 
týmové soutěže i stavění domečků pro  lesní 
skřítky. V  rámci her a aktivit si děti zároveň 
nenásilnou formou procvičily učivo českého 
jazyka, matematiky, vlastivědy i přírodovědy. 
Všechny tyto předměty se přirozeně promít-
ly do soutěží, úkolů a výprav do přírody. Děti 
tak mohly zažít, že i učení může být zábavné 
a dobrodružné.

Každý večer si žáci zapisovali své zážit-
ky do deníků ze školy v přírodě a reflektova-
li, co všechno během dne prožili. Nechyběla 
ani tvořivá část, kdy si děti navrhly a ozdobily 
vlastní trička, která jim zůstala jako krásná pa-
mátka na společný pobyt.

Velké Karlovice nabídly dechberoucí pří-
rodní scenérie. Během výšlapů a  vycházek 
děti objevovaly okolní lesy, louky i nádherné 
výhledy na  valašskou krajinu. Ačkoliv nám 
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PŘÍRODA JAKO UČEBNA 

počasí v prvních dnech příliš nepřálo a často 
mrholilo, nikomu to neubralo na náladě a děti 
statečně nachodily mnoho kilometrů a ukáza-
ly, že je jen tak něco nezastaví.

Výborné ubytování a chutné jídlo jen pod-
trhly skvělý dojem z celého týdne. Děti se cí-
tily spokojeně, bezpečně a domů se  vracely 
unavené, ale nadšené, plné dojmů a nových 
zkušeností.

Škola v přírodě ve Velkých Karlovicích byla 
pro všechny nejen krásným dobrodružstvím, 
ale i příležitostí naučit se něco nového, spolu-
pracovat a objevovat svět kolem sebe.

Mgr. Adéla Šotkovská

Ve dnech 19. až 23. května se žáci osmých ročníků zúčastnili te-
rénního cvičení v oblasti Moravského krasu, konkrétně v okolí měs-
tysu Jedovnice s ubytováním v ATC Olšovec. Tato lokalita je známá 
svou geologickou a  biologickou rozmanitostí a  dlouhodobě slouží 
jako ideální místo pro  praktickou výuku zejména přírodovědných 
oborů. 

Účastníci cvičení měli možnost prozkoumat typické krasové jevy, 
jako jsou závrty, jeskyně, propadání nebo vápencové skály. Během vý-
prav do terénu navštívili mimo jiné Rudické propadání, kaolínový a pís-
kovcový lom, jeskyni Balcarku, zaniklou osadu Bystřec, barokní kostel 
ve Křtinách. Věnovali se mapování okolí, zoologickému, botanickému 
průzkumu, ale i hydrologickému monitoringu. Dozvěděli se, jak mohl 
podle pověstí vzniknout název Jedovnice, co se v okolí dříve vyrábě-
lo. Ve volném čase sportovali, luštili šifry, skládali hlavolamy. Nedílnou 
součástí celé akce byla i stezka odvahy a závěrečná diskotéka. 

Terénní cvičení v Jedovnicích přineslo studentům nejen nové zna-
losti, ale i cenné zkušenosti s prací v terénu, které v učebnicích ne-
najdou. Naučili se spolupracovat, dělat kompromisy, zdravě soutěžit. 
Vždyť i letos o výhře rozhodl poslední pracovní list. Nedílnou součástí 
bylo prokázání fyzické zdatnosti formou pěších túr. A co přejeme příš-
tím ročníkům? Lepší počasí, dobrou náladu a další zajímavé terénní 
aktivity. 

Mgr. Věra Harvánková
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MDD V DRUŽINĚ 
Celý rok se  děti těšily na  svůj veliký svátek, až budou dovádět 

na skluzavkách a až budou plnit úkoly, za které dostanou balíček. Akce 
se konala na školním hřišti 27. května. 

Nechybělo malování na obličej, atrakce, soutěže, sladké odměny, 
výborná zmrzlina a mnoho dalšího. Potkat zde dva jednorožce, kteří 
rozdávali dětem bonbony, byl také nezapomenutelný zážitek

Tento skvělý den jsme opět mohli připravit s pomocí sponzorů. Vel-
ké díky patří všem, kteří se na tomto krásném odpoledni podíleli, mimo 
jiné Makro Cash & Carry Brno (ředitel Bc. Lumír Tůma), Tesco Stores 
Pohořelice (manažer pan Petr Kratochvíl), Mema food s. r. o. (manželé 
Mezerovi) a manželé Horákovi.

Simona Zapletalová, vedoucí školní družiny

MAMINKÁM 
Na jaře mají mažoretky každoročně na-

pilno, nejinak tomu bylo i v letošním školním 
roce, kdy především v květnu tancovaly mažo-
retky na několika společenských akcích. Vždyť 
právě druhou neděli v květnu slavíme Den ma-
tek, úsměvy tak patřily všem maminkám. 

Děvčata vystupovala 8. května v Branišo-
vicích a 17. května v Loděnicích, tančila zde 
naše letošní skladby. Veřejnosti také ukázaly 

poprvé svá dua Lucie Blahová s Eliškou Šar-
dovou a Ema Minaříková s Amálií Vaculíkovou. 
Potlesk sklidila i  sólistka Emily McGuigen. 
Sóla a dua nejsou jednoduchá pro tanečnice, 
musí se spoléhat vždy jen na sebe. 

Věříme, že se děvčata líbila nejen mamin-
kám. Děkujeme rodičům za trpělivost a ocho-
tu jezdit s děvčaty na tyto akce.

Za mažoretky Ivana Poprachová
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MENSTRUAČNÍ CHUDOBA VE ŠKOLE – TICHÁ BARIÉRA VZDĚLÁNÍ 

OKRESNÍ FINÁLE VE VYBÍJENÉ: CHLAPCI I DÍVKY OBSADILI SKVĚLÉ 4. MÍSTO 

Menstruační chudoba je problém, o  kte-
rém se  stále mluví příliš málo, přestože má 
zásadní dopad na život mnoha dívek a žen. 
Jednou z oblastí, kde se její důsledky projevují 
velmi výrazně, jsou školy. Nedostatek přístupu 
k hygienickým potřebám během menstruace 
může totiž znamenat nejen zdravotní rizika, 
ale i ztrátu vzdělávacích příležitostí.

Co je menstruační chudoba?
Menstruační chudoba označuje situaci, 

kdy si lidé nemohou dovolit základní hygie-
nické potřeby jako jsou vložky, tampony nebo 
menstruační kalíšky. Pro některé dívky a ženy 
je tak menstruace spojená s velkým stressem, 
hanbou a omezeními.

Jak menstruační chudoba ovlivňuje škol-
ní docházku?

V  mnoha školách po  celém světě, ale 
i v České republice, se dívky kvůli nedostatku 
hygienických pomůcek často vyhýbají škole 

během menstruace. Některé dívky se  stydí 
nebo se  cítí nepohodlně, jiné zase nema-
jí kde hygienické pomůcky získat. To vede 
k absencím, které sice mohou být jen pár dní 
v měsíci, ale v součtu představují významnou 
ztrátu vzdělávacího času.

Řešení a iniciativy
Naštěstí roste povědomí o tomto problé-

mu a  některé školy i  neziskové organizace 
začínají rozdávat menstruační potřeby zdar-
ma. 

Naše škola se  zapojila do  projektu 
se  společností dm drogerie markt. Společ-
nost oslovila 265 škol v republice s distribucí 
menstruačních potřeb do škol. Dostali jsme 
do  školy zásobník s  roční zásobou men-
struačních vložek. 

Důležitá je také edukace – odstraňování 
tabu kolem menstruace a  informování žáků 
i učitelů.

Mgr. Jitka Benová

V pondělí 5. května se žáci ZŠ Pohořelice zúčastnili okresní-
ho finále ve vybíjené, které proběhlo ve sportovní hale v Modři-
cích. Na turnaj dorazily ty nejlepší týmy z okrskových kol. Soutěž 
byla rozdělena do dvou kategorií – kategorie otevřené, která je 
složena převážně z  chlapců, a  kategorie 
pro dívky.

Naše škola vyslala do  boje dva týmy 
složené z dětí 5. ročníku – jeden chlapec-
ký a  jeden dívčí. Oba týmy si vedly velmi 
dobře a během vzájemných turnajů před-
vedly obrovské sportovní nasazení, bo-
jovnost i  týmovou spolupráci. Chlapecký 
tým zvládl svou základní skupinu výborně 
a postoupil do semifinále, kde však nara-
zil na  silné soupeře. I  přes velkou snahu 
a  napínavé výměny jim postup do  finá-
le utekl jen o malý kousek. V  následném 
zápase o 3. místo pak bojovali naplno, ale 
ta pomyslná špetka štěstí nám chyběla 
a chlapci nakonec obsadili v silné konku-
renci krásné 4. místo.

Také tým dívek bojoval v  každém zá-
pase o  co nejlepší výsledek, ale tak jako 
u chlapců to navzdory vzájemně vyrovna-
ným soubojům stačilo opět na velmi pěkné 
4. místo. 

Oběma týmům však patří velké poděkování za skvělou repre-
zentaci školy a sportovní chování během celého turnaje. Gratu-
lujeme!

Mgr. Erika Tesárková
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PIŠKVORKOVÝ TURNAJ 

PLAVECKÉ ZÁVODY – VODA, RADOST A PARÁDNÍ VÝKONY!

PROBUĎME MUMII!

Ve středu 21. 5. 2025 se na nové budově školy uskutečnil turnaj 
v piškvorkách pro žáky 4. a 5. ročníků. Klání se zúčastnilo celkem 36 
hráčů. Nejprve se hrálo systémem každý s každým ve skupinách po 6-8 
hráčích. Vítězové z každého týmu postoupili do dalšího kola. Zde již če-
kal „piškvorkáře“ klasický vyřazovací „pavouk“.

Na pomyslných stupních vítězů mohou stát jen tři nejlepší. Těmi 
byli na krásném třetím místě: Elen Sekničková z 5. E, na druhém místě 
Markéta Dušková z 5. C a  jako první se umístil Nguyen Duy An ze 4. 
D.  Všechny děti si odnesly malou sladkou odměnu, ti nejlepší diplom 
a pěknou cenu. Vítězům ještě jednou gratulujeme!

Mgr. Lýdie Vlachová

Naše škola se v květnu zúčastnila plaveckých 
závodů, které probíhaly za účasti žáků z různých 
škol našeho kraje. V konkurenci více než 30 škol 
nás reprezentovali žáci 3. ročníku, jmenovitě Voj-
těch Gřunděl, Emma Vráblíková z 3. B a Tobiáš 
Talafant s Agátou Vaňkovou z 3. A.

Soutěžili ve štafetě i v individuálních disci-
plínách. V týmové štafetě si naše čtveřice vedla 
skvěle a obsadila krásné 6. místo z celkem 30 
škol. Skvělý výsledek, na který můžeme být prá-

vem hrdí. Ani v individuálních závodech se naši 
malí plavci neztratili. Mezi 57 chlapci se naši 
závodníci umístili na 7. a 12. místě. Také naše 
dívky předvedly skvělý výkon, mezi 64 závodni-
cemi obsadily 7. a 40. místo.

Všem zúčastněným děkujeme za  skvělou 
reprezentaci školy a gratulujeme k dosaženým 
výsledkům! Ať vám to takhle skvěle ve  vodě 
plave dál!

Tamara Němcová

Občas se ve škole učíme jinak. Tento-
krát to byl dalton zaměřený na čtení s po-
rozuměním. Naše učebna se  na dva dny 
proměnila na pracovní ostrůvky a knížku 
Všudybyl Avery Den ve starověkém Egyp-
tě, která nám v naší práci velmi pomáhala, 
jsme nepustili z ruky, 

Ráno ve třídě 3. E tedy zazněl nezvyklý 
cíl: „Probuďme mumii!“.  Koho by to nelá-
kalo zkusit? Všichni víme, kde mumie spí, 
ale cestu k  ní si musel najít každý sám.  
Během dne školáci tedy hledali pomysl-
nou cestu pyramidou, ve které byly samo-
zřejmě nástrahy (úkoly). Po splnění úkolu 
si vybarvili kousek trasy do pohřební ko-
mory. 

Při plnění úkolů se  žáci naučili narý-
sovat trojúhelník, postavit model jehlanu, 
zodpovědět na spoustu otázek ke  čtené-
mu textu a  zlepšit se  ve vyhledávání in-
formací. Tajuplné téma vybízí i  k  luštění 
všelijakých záhad. I my jsme potřebovali 
rozkódovat trasu brouka skarabea, které-
ho jsme následně programovali k  lezení 
napříč pyramidou. Museli jsme vyluštit 
kódy k  otevření posledních dveří do  po-
hřební komory. 

Milujeme výuku na chodbě, tam na nás 
čekal běhací diktát a  kanopy – nádoby 
na  vnitřnosti naší mumie. Školáci tímto 
daltonem získali vědomosti i z oboru, kte-
rý do 3. ročníku nepatří. Musím je pochvá-
lit, s jakým nasazením pracovali a myslím, 
že vědí o  Egyptě víc než mnozí dospělí. 
Na  závěr jsme nahlédli virtuální realitou 
do pohřební místnosti. Tvoření a objevo-
vání nových věcí jsme si užili i výtvarně. 
Máme ve třídě několik výtvarně nadaných 
dětí. Jedním z nich je Vojtěch Pavel Vaněk 
a Alice Klára Dostálová.

A proč právě dalton?
Tento způsob učení vede děti k  sa-

mostatnosti, zodpovědnosti za  splnění 
úkolu. Učí je si získat informace jinde než 
od  učitele a  rozvrhnout si práci časově. 
Umožňuje dětem své znalosti rozšiřovat 
směrem dle jejich přání. 

Co se dětem na tomto stylu výuky líbí?
Klárka: „Můžeme si začít, čím chce-

me.“
Kuba: „S kamarádem si šeptám.“ 
Emča: „Učíme se jinak než ostatní.“
Vojta: „Sednu si, s  kým chci a  kam 

chci.“

Anetka: „Nejdříve udělám povinné 
věci, potom si můžu dělat, co se mi líbí 
za diamanty.“

Kája: „Můžeme si pomáhat, ale ne ří-
kat výsledky.“

Tř. uč. Ivana Poprachová
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PŘEDŠKOLÁCI V 1. TŘÍDÁCH 

TURNAJ V ULTIMATE FRISBEE 

TŘÍDNÍ PROJEKT VČELKY 

My, žáci 1. ročníku, dokončujeme učivo a začínáme se těšit na naše 
první školní prázdniny. Ve školce jsou ale děti, které zanedlouho na-
stoupí do prvních tříd. Některé se  těší, některé mají obavy, aby měly 
hodnou paní učitelku a kamarády, aby nedostávaly pětky a zvládaly 
učivo. Abychom rozptýlili jejich nejistoty, tak přišly děti z MŠ začátkem 
června do třídy 1. A, B, C, D, E na návštěvu. 

Našim milým předškolákům jsme ukázali své třídy, předvedli jsme 
jim, co už umíme: číst, psát, počítat, zpívat, malovat. Ukázali jsme jim, 
jak ve škole pracujeme, že učení může probíhat nejen v lavicích, ale i na 
koberci. Budoucí prvňáci viděli, že důležité je si pomáhat a radit si, pak 
se bude ve škole všem dařit. 

Návštěva předškoláků nás potěšila, protože někteří žáci opět vidě-
li své kamarády, s kterými mohli pracovat na nějaké společné aktivitě, 
a hlavně své bývalé paní učitelky.  

Všem dětem jsme slíbili, že pokud budou v září cokoliv potřebovat, 
mohou se na nás obrátit a my jim pomůžeme jejich problém vyřešit, 
protože my již budeme DRUHÁCI. 

Mgr. Marie Bednářová

V pondělí 12. května naši školu reprezentovalo družstvo v Ultimate 
frisbee, turnaj pořádalo Středisko volného času Pohořelice. Na míst-
ním hřišti s umělou trávou se sešlo celkem pět škol, z Jihomoravského 
kraje: ZŠ a MŠ Pohořelice, ZŠ Slatiňany, ZŠ a MŠ Vlasatice a ZŠ a MŠ 
Loděnice a Gymnázium Žďár nad Sázavou z Vysočiny. Na celém turnaji 
byla vidět od všech družstev velká bojovnost a odhodlání vybojovat co 
nejlepší výsledek. O nic pozadu nebyli ani naši hráči a hráčky. Po velice 
vyrovnaných utkáních v základní skupině a těsné prohře v semifi nále 
nás čekal boj o třetí místo. Utkání bylo vyrovnané a nesmírně napínavé, 
ale třetí místo nám uteklo o jeden jediný bod. 

I tak bych chtěl poděkovat všem hráčům a hráčkám za obrovskou 
bojovnost, týmovou spolupráci a perfektní reprezentaci naší školy. Rov-
něž děkuji organizátorům za skvěle připravený turnaj a těm, kteří pomá-
hali s přípravou hráčů a hráček.

Děkujeme moc a těšíme se na další ročník.
Bc. Antonín Tomeček

V  reakci na Světový den včel, který oslavujeme 20. května, jsme 
v naší třídě 1. B uskutečnili týdenní projektovou výuku na toto téma. 
Včely, včelky, včelstvo a jejich život jsme se rozhodli prozkoumat a pro-
žít skutečně do detailů. 

Paní učitelka nám připravila nejen videa ze života včel, u kterých 
jsme diskutovali o narození, vývoji, líhnutí, rojení až po velmi důležitou 
práci jednotlivých typů včelek. Ale nyní víme i to, že vajíčka do komůrek 
klade včelí královna a včelce trvá 21 dní, než vyroste a vykouše se ven 
jako mladuška. Několik dní se učí starat o úl, než opravdu vylétne ven 
sbírat pyl. Vyrobili jsme si vlastní úl se všemi stadii růstu včely medo-
nosné.  Máme ve třídě na výstavě obrovskou včelu, kterou jsme složi-
li dohromady z jednotlivých částí jejího tělíčka. Dozvěděli jsme se, že 
největším nepřítelem včel je sršeň a k čemu jsou v úle trubci a dělnice.

Jak včely vidí barvy, jsme si zkusili v zábavné hře při učení venku. 
Krásné paletky plné živých barev máme k nahlédnutí na chodbě u třídy. 
Včely mají i vynikající čich srovnatelný s tím psím, a tak i my sami jsme 
si otestovali své nosy a poznávali po čichu bylinky a jiné vůně, věřte, že 

tak jednoduché to není. Při oznamování, kde ostatní najdou nektarová 
pole, jsme si zatančili včelí taneček.

Moc nás to všechny bavilo, ale především jsme si uvědomili, že 
včely je potřeba chránit, protože bez těchto opylovačů by nám neuzrály 
dobroty z polí a zahrádek.

Pracovali jsme jako pilné včeličky, paní učitelka nás také proto moc 
chválila. Těšíme na další zábavné projekty o přírodě.

Mgr. Stanislava Zelinková
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MATEŘSKÁ ŠKOLA POHOŘELICE
Milé děti, přejeme vám krásné a  slunné prázdniny plné dobro-

družství, radosti a smíchu. Objevujte nové světy, dělejte, co vás baví, 
a nezapomeňte si do svých srdcí schovat ty nejhezčí vzpomínky. Tě-

šíme se na vás v novém školním roce. Krásné odpočinkové léto i všem 
rodičům!

Tým mateřské školy

KAŠTÁNKOVSKÉ PUTOVÁNÍ 

V  naší třídě Kaštánků jsme se  od ledna 
společně s dětmi i rodiči pustili do dlouhodobé-
ho projektu s názvem „V našem domě, v naší 
ulici, v našem městě“. Cílem bylo, aby děti lépe 
poznaly prostředí, ve kterém žijí – svůj domov, 
okolí i celou obec – a zároveň si uvědomily, že 
každý z nás je součástí většího celku, komunity.

Projekt se odvíjel postupně. Děti se v rámci 
svých aktivit v MŠ seznamovaly s tématy jako: 
moje rodina, domov, povolání rodičů, doprava, 
složky integrovaného záchranného systému 
a mnohé další. K tomu jim pomáhaly různé ná-
mětové a kooperativní hry, tematické rozhovory 
atd. Při pobytu venku se děti na svých výpra-
vách a exkurzích učily nejen poznávat a pojme-
novávat místa a  instituce v našem městě, ale 
také chápat jejich význam a funkci.

Vyvrcholením celého projektu byla pozná-
vací hra pro děti a rodiče, při které celé rodiny 
putovaly městem. V  průběhu měsíce dubna 
navštívily postupně třináct určených míst (např. 
knihovnu, městský úřad, ČOV, zdravotní středis-
ko, elektro Emvaro, poštu…), kde plnily zábavné 

i naučné úkoly a společně trávily čas při obje-
vování Pohořelic. Jedním z  klíčových prvků 
projektu byl rodinný deník „Putovník“, do kte-
rého děti a rodiče zaznamenávali své poznatky 
a zážitky. Vznikaly tak jedinečné příběhy dopl-
něné fotografi emi, obrázky či krátkými zápisky. 
Každý zápis byl jedinečný a stával se inspirací 
pro ostatní. Děti své deníky přinášely do škol-
ky a sdílely své pocity s kamarády. Učily se tak 
od  sebe navzájem, rozvíjely komunikační do-
vednosti a empatii.

Děkujeme všem kaštánkovským rodičům 
za zájem a aktivní účast při uskutečňování pro-
jektu. Poděkování patří také místní sportovní 
hale, základní škole a dalším institucím za spo-
lupráci a městu Pohořelice za podporu a milé 
dárky pro děti. Ty byly rodinám na závěr celé-
ho projektu předány v  tematických kabelkách 
s názvem „Jsme báječná kaštánkovská rodina“. 
A to můžeme s radostí potvrdit!

Třídní učitelky Renata Rouzková,
Alena Štrbíková
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VÝLET ŠUMICKÉ DO VELKÉHO DVORA 

DOPRAVNÍ VÝCHOVA U KAŠPÁRKŮ 
Dopravní výchova patří mezi nejdůležitější oblasti v bezpečnosti 

silničního provozu u dětí. Proto jsme se celý květen ve třídě u Kašpárků 
zaměřili na dopravní výuku. Děti se seznamovaly s dopravními značka-
mi, pravidly silničního provozu, procvičovaly si barvy, geometrické tvary, 
upevňovaly znalosti pravolevé orientace. Dnes už bezpečně ví, jaké bar-
vy jsou na semaforu a co znamenají.

K dopravní výchově patří i Integrovaný záchranný systém, děti po-
znávaly a učily se důležitá telefonní čísla. Zkušenosti a poznatky, které 
získaly, si vyzkoušely na dopravním hřišti a za své výkony byly odmě-
něny řidičským průkazem a medailí.

Třídní učitelky Jitka Sovková a Ivana Straková

Díky pěknému počasí se třídy Kapříci, Hří-
bečci a Broučci vydaly koncem května na vý-
let do Velkého Dvora za zvířátky. Byl to výlet 
na celé dopoledne, na který jsme se všichni 
moc těšili. Děti si cestou tam zpívaly písničky, 
které se za celý rok naučily ve školce, a těšily 
se na svačinku, kterou si nesly v batůžkách. 
Po příchodu k prasátkům se nás hned ujala 
paní Smutná, která se stará o všechna zvířata. 
Velké poděkování patří všem zaměstnanky-
ním Sušárny Velký Dvůr, které nám poskytly 
v budově toalety a velký sál, kde se děti mohly 
nasvačit a dostaly i sušenky s pitím.

Po posilnění jsme se mohli vydat za pra-
sátky, která děti mohly krmit a pozorovat je. 
Od prasátek jsme šli ke pštrosům, ze kterých 
šel opravdu velký respekt. Děti se dozvěděly 
spoustu nových informací i o kuřatech a oslí-
cích, které má Sušárna Velký Dvůr taky na sta-
rost. A byl čas se vrátit do školky. Po cestě 
zpět hrály děti hry a závody v běhu, aby nám 
cesta rychleji ubíhala.

Za kolektiv Šumické Jana Cvilinková
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SVČ POHOŘELICE
HRY BEZ HRANIC 

Dne 14. května jsme pro základní školy uspořádali již tradiční HRY 
BEZ HRANIC, v rámci kterých proti sobě bojují žáci prvního stupně jed-
notlivých škol o putovní pohár. Cílem této akce je v dětech probudit 
týmového ducha, rozvíjet vzájemnou spolupráci a smysl pro strategii. 
Po napínavých soubojích a skvělých výkonech se z vítězství nakonec 
radovali žáci z Troskotovic, kteří obhájili loňské prvenství. Na druhém 
místě se umístily Vranovice, bronzovou příčku obsadila Ivaň. Stupně 
vítězů těsně unikly Pohořelicím, na pátém místě skončily Přibice. Všem 
týmům děkujeme za účast a budeme se na všechny těšit opět příští rok, 
s novými výzvami.

Jakub Holátko, pedagog volného času, SVČ Pohořelice

FESTIVAL DOMEČEK 

NAŠE ČINNOST V ZÁVĚRU ŠKOLNÍHO ROKU

V  sobotu 24. května se  uskutečnila 
naše největší akce v  tomto školním roce 
s  názvem „Festival Domeček“. Tento den 
věnovaný nejen dětem, ale i dospělým ka-
ždoročně přitahuje stovky návštěvníků 
a těší se velké oblibě. Z tohoto důvodu jsme 
se proto letos rozhodli nabídnout co nejvíce 
pestrý program zaměřený na všechny cílo-
vé skupiny. Kromě velkého množství aktivit 
jako projížďky na  lodičkách, horolezeckých 
atrakcí, pohybových aktivit či výtvarných 
činností, které byly vedené našimi kvalifi -
kovanými pracovníky, jsme tentokrát na-
bídli i pestrý program na hlavním pódiu před 

zdravotním střediskem. Během dne mohli 
návštěvníci zhlédnout vystoupení našich 
tanečních kroužků, kytarových kroužků, či 
kapel PROTEĎ a VIZE. Aktivit bylo zkrátka 
nespočet. Rádi bychom poděkovali všem 
dobrovolníkům, kteří se  na akci podíleli, 
městu Pohořelice za spolupráci, bistru Bar-
bucha a manželům Mezerovým za zajištění 
občerstvení a především všem, kteří na akci 
dorazili a předávali nám v průběhu celého 
dne pozitivní energii a  zpětnou vazbu. Již 
nyní se těšíme na další ročník této akce.

Mgr. et Bc. Monika Rouzek Janičatová, 
LL.M., MBA, ředitelka SVČ Pohořelice

Závěr školního roku byl ve znamení mnoha dalších rozmanitých 
akcí a zážitků. V pondělí 12. května jsme uspořádali turnaj základ-
ních škol ve frisbee, kterého se zúčastnilo celkem pět škol. Konkrétně 
se jednalo o ZŠ a MŠ Pohořelice, Gymnázium Žďár nad Sázavou, ZŠ 

a MŠ Loděnice, ZŠ a MŠ Vlasatice a ZŠ Slatiňany. První místo i cenu 
Spirit of the Game nakonec získali žáci ze Žďáru nad Sázavou.

V  sobotu 14. května vyrazili svěřenci z  našeho Nerf kroužku 
na mistrovství republiky do Bruntálu. Zde náš tým obsadil v kategorii 

Turnaj ZŠ ve frisbeeTurnaj ZŠ ve frisbee Taneční akademieTaneční akademie
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mladší v konkurenci 13 týmu skvělé 4. místo. Bronzová příčka dětem 
utekla o pouhý bod v rozstřelu.

Dne 29. května se v Pohořelicích uskutečnilo, pod záštitou Jihomo-
ravského kraje, krajské kolo dopravní soutěže Mladý cyklista. V katego-
rii mladší se z vítězství radovali žáci ZŠ a MŠ Kravsko, v kategorii starší 
postupují do celostátního kola, které se uskuteční ve Žďáru nad Sáza-
vou, žáci ZŠ Lužice. Jsme nesmírně rádi, že jsme mohli krajské kolo 
soutěže zorganizovat. Děkujeme všem, kteří na akci spolupracovali 

společně s námi. Budeme držet palce našim vítězům v republikovém 
kole!

V závěru měsíce května jsme uspořádali také Akademii tanečních 
kroužků, kde naši mladí tanečníci představili prostřednictvím mnoha 
vystoupení svoji celoroční práci. Akce přilákala opravdu mnoho ná-
vštěvníků. Mimo jiné se  jednalo také o posední akci v tomto školním 
roce. Již nyní se na vás těšíme v roce příštím, s novými výzvami a mno-
ha novými nápady. 

Mgr. Lucie Janičatová, pedagog volného času, SVČ Pohořelice

Krajské kolo MCKrajské kolo MCNerf kroužek v Bruntále Nerf kroužek v Bruntále 
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ZUŠ POHOŘELICE 
SLAVNOSTI MĚSTA POHOŘELICE 

V pátek 6. června jsme se již tradičně představili pestrým progra-
mem, který zahájila cimbálová muzika pod vedením pana učitele Ivo 
Farkaše několika lidovými písněmi. Ty zpěvem doprovodily mladší děti 
z hudební nauky. Vzápětí je vystřídala taneční skupina nejstarších dí-
vek ze třídy paní učitelky Zuzany Pašové s ukázkou současného tance. 
Předvečer slunného dne vyvrcholil euforickým vystoupením dechové-
ho souboru pana učitele Jana Chovance, které se zaslouženě setkalo 
s bouřlivou odezvou publika.

Zdeňka Šichová, dipl. um.
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VEČER SOUČASNÉHO TANCE
V pondělí 9. června se v kinosále konalo 

vystoupení tanečního oboru pod  vedením 
paní učitelky Zuzany Pašové. Celý večer byl 
výjimečný nejen tanečním nasazením a  ná-
paditými choreografi emi, ale také propojením 
s literárně-dramatickým oborem, jehož žáky-
ně obohatily vystoupení o hluboké a poetické 
myšlenky.

Před každou choreografi í zazněla nahraná 
slova, která tvořila úvodní zastavení – krátké 
zamyšlení, pohled na téma z jiného úhlu, cit-
livě přednesený komentář. Tyto nahrávky při-
pravila paní učitelka Eliška Mlčáková Zárecká 

společně s  literárně-dramatickým oborem. 
Kromě toho se paní učitelka postarala i o do-
konale zvládnuté jevištní osvětlení, které pod-
trhlo náladu a význam jednotlivých tanců.

Témata choreografi í se  nesla v  duchu 
každodenního života – jak být více "offline", 
jak vnímat přirozené rytmy kolem nás, jak 
se propojit se světem i sami se sebou. Diváci 
sledovali pestré a citlivě zpracované pohybové 
obrazy, které oscilovaly mezi hravostí a zamy-
šlením.

Závěr večera patřil žákyním předmětu 
současného tance. Jejich improvizovaná cho-

reografi e „Ticho před bouří“ byla silným zážit-
kem – plynula v  jemných kontrastech ticha, 
napětí a společného uvolnění v závěru. Celá 
skupina dokázala citlivě reagovat na hudbu, 
prostor i sebe navzájem.

A pak přišlo překvapení, které dojalo pu-
blikum i  samotné účinkující. Paní učitelka 
Pašová přizvala na  jeviště nejstarší žákyně, 
aby si společně i s ostatními zatančily jejich 
úplně první choreografi i. Tento spontánní zá-
věr se stal krásnou tečkou za večerem plným 
pohybu, radosti, sdílení a vzpomínek.

Mgr. Zuzana Pašová

VEČER LITERÁRNĚ-DRAMATICKÉHO OBORU

NÁŠ ŠKOLNÍ ROK FINIŠUJE!

V úterý 10. června se v kinosále odehrá-
lo milé a komorní vystoupení žáků literár-
ně-dramatického oboru pod  vedením paní 
učitelky Elišky Mlčákové Zárecké. Program 
nabídl pestrou škálu vystoupení – od vese-
lých básniček, přes  pohádky ve  dvojicích, 
až po  náročnější klasické texty a  autor-
skou tvorbu. Atmosféra byla po celou dobu 
příjemně uvolněná a  veselá, a  přestože 
pro  mnoho dětí šlo o  úplně první veřejné 
vystoupení, zvládly svůj úkol s velkou odva-
hou a nadšením.

Mladší žáci pobavili publikum krátkými 
nonsensovými básněmi, které si pohrávaly 

s jazykem a absurditou, a svou bezprostřed-
ností si rychle získali sympatie přítomných. 
Následovaly pohádky recitované ve  dvoji-
cích, jež ukázaly, že i jednoduchý text dokáže 
v dětském podání zaznít s vtipem a energií.

Starší žáci se představili s rozsáhlejšími 
úryvky klasické literatury – zazněly tak na-
příklad texty Karla Jaromíra Erbena a Hanse 
Christiana Andersena. Jejich přednes byl 
pečlivě připravený a kultivovaný.

Zvláštní pozornost si získala autorská 
tvorba jedné ze  studentek, která představila 
vlastní báseň, a navíc překvapila diváky ori-
ginálním loutkovým výstupem. Ten vyvolal 

smích i potlesk a stal se jedním z vrcholů ce-
lého večera.

Vystoupení mělo celkově velmi příjemnou, 
neformální atmosféru, která dávala prostor 
spontánnosti a radosti z mluveného slova. Uká-
zalo se, že literárně-dramatický obor není jen 
o  technice přednesu, ale především o odvaze, 
tvořivosti a chuti sdílet se světem slova i emoce. 

Paní učitelce Elišce Mlčákové Zárecké 
patří velké poděkování za citlivé vedení a pod-
poru dětské tvořivosti. Publikum odcházelo 
s  úsměvem a  radostí z  toho, kolik mladých 
talentů mezi námi roste.

Mgr. Zuzana Pašová

Krásné zakončení soutěžního roku 
se  nakonec podařilo žákovi cimbálového 
oddělení paní učitelky Ludmily Tesařové 
Mikuláši Hladůvkovi, který v  celostátním 
kole soutěže ve hře na cimbál, i přes původ-
ní peripetie se  zlomenou rukou, vybojoval 
vítězství v VII. kategorii. Velká gratulace!!!

I letošní školní rok jsme uzavřeli rozlou-
čením s absolventy hudebního a výtvarného 
oboru. Ve čtvrtek 19. června se představili 
veřejným Absolventským koncertem a  vý-
stavou v  kinosále. Ať už budou ve  studiu 
pokračovat nebo ne, přejeme jim, aby je 
umění v životě stále provázelo a přinášelo 
jim radost.

Těšíme se  na zasloužené prázdni-
ny, a  především na  nově zrekonstruované 
prostory školy, které nás přivítají v novém 
školním roce. Přejme si, ať je také díky vaší 
podpoře neméně úspěšný jako ten letošní.

Zdeňka Šichová, dipl. um.
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA POHOŘELICE
LÍZÁTKA PRO ONKOLOGICKY NEMOCNÉ DĚTI

CELOSTÁTNÍ KOLO ČESKÉ REPUBLIKY VE HŘE NA KLARINET

Již měsíc probíhá sbírka lízátek v knihovně, a ještě měsíc bude tr-
vat. Hned ze začátku musím říct: „Jste skvělí!!!“ Když jsme sbírku vy-
hlásili, věděli jsme, že my v Poho to umíme, když jde o dobrou věc. No, 
můžu vám říct, že jste mne překvapili. Jsme v půlce a troufnu si říct, 
že už snad máme v knihovně víc lízátek, než knih. Je to hodně emoční 
sbírka a povím vám, občas mi i hrknou slzy do očí. Když mi soused pře-
dává sáček s lízátky a říká, že také bojuje. Když přijdou malí sourozenci 
a každý má udělaný balíček, do kterého sami lízátka vybírali a potom 
na něj dali mašličku a berušku se jménem. Naše družina se toho chopila 
jako vždy skvěle, a pro děti přinesli komplet balíčky i s obrázky. Ženy 
z Jednoty nebyly za krabicemi ani vidět. Že mi lízátka dala i má ma-

minka jsem již psala, no při poslední návštěvě mi předala další od sou-
sedky. A to není vše - zapojili se i lidé, kteří nejsou z Pohořelic. Přijela 
paní s taškou lízátek z Hustopečí, Strachotína a Velkých Pavlovic. Další 
je přinesla od kamarádky z Kyjova a při psaní tohoto článku se k nám 
dostala až z Litovle. Některá z lízátek jsem nikdy neviděla, koukám, co 
jich je. Když se přišli zeptat zástupci DHL, zda se mohou zapojit a před 
koncem lízátka přivézt, proběhlo mi hlavou, jestli do té nemocnice ne-
budeme muset dodávkou. Věřím, že i kdyby nastala tato situace, jistě 
nám s ní někdo z vás pomůže. Budu se sice opakovat, ale já to musím 
říct ještě jednou na závěr. „Jste skvělí a my vám všem moc děkujeme!“

Martina Minaříková, MBA, vedoucí knihovny 

HUDEBNÍ ATELIÉR PAVLÍNY KRATOCHVÍLOVÉ

Dne 21. 5. 2025 jsme se zúčastnili celo-
republikové soutěže v Praze ve hře na klarinet, 
do které jsme se probojovali z okresního kola 
a  z  krajského kola v Brně. Podmínkou, aby-
chom se mohli dostat tak daleko, bylo nutné 
ve všech kolech získat 1. místo a k tomu ještě 

s postupem do dalšího kola, což je velice ná-
ročné.

I  když jsem do  této soutěže připravovala 
celkem deset žáků, kteří všichni nádherně uspěli 
na prvních nebo druhých místech, do ústředního 
kola se probojovala jediná ANIČKA NEČASOVÁ. 

Tato žákyně podala neuvěřitelný výkon a  za-
slouženě obdržela ze 164 nejlepších klarinetistů 
z celé ČR 1. místo. Její výkon zhlédli nejlepší 
klarinetisti z celé ČR, v jejímž čele stál předse-
da prof. MgA. Jiří Hlaváč, který je významným 
umělcem a pedagogem v Praze na HAMU.
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KONCERT V KONÍRNĚ V POHOŘELICÍCH

Anička si odnesla spoustu hudebních 
zážitků, pocitů a doufejme, že i  radosti z  tak 
ohromného úspěchu. Vždyť čas, který jsme 
spolu do toho investovaly byl náročný. Spoustu 
víkendů, hodin navíc, které se mnou trávila byl 
pro nás obě obohacující. Kdo nezažil, nepocho-
pí, kolik úsilí a práce je za tímto výkonem. Nic-
méně Anička po celou dobu přípravy neustále 
chtěla být lepší a lepší, a to nás obě motivovalo 
stále na sobě pracovat. Nikdy mi v hodině ne-
řekla, že ji to nebaví nebo „to nejde“. Naopak, 
přemýšlela a vnímala všechny moje rady a sna-
žila se vše uvést do dokonalosti. Hodiny navíc 
brala jako úctu, že si naší vzájemné práce váží.

Možná i  to pomohlo k  tomu, že i  já jsem 
byla oceněna profesorem a  dostala jsem di-
plom za  vynikající pedagogické vedení. Nic-
méně nejen u Aničky se snažím probudit zájem 
o tento nástroj, ale všechny děti vedu k tomu, 
aby měly radost z hudby. Samozřejmě, že ne 
vždy se to daří. A já přeji Aničce, aby ji hudba 
provázela po celý život a vracela se k ní stále 
s láskou a porozuměním.

Pavlína Kratochvílová, dipl. um. 

Dne 31. 5. 2025 jsem uspořádala koncert v místní Konírně, která 
byla úplně nově zrekonstruována. První tóny a dětské hlásky se tu 
rozezvučely den před svátkem dne dětí.

Prostředí v místní Konírně je útulné a pódium velice milé, ade-
kvátní pro tyto účely. Myslím, že dětem se tu velice dobře hrálo a pro 
diváky to mohl být příjemný hudební zážitek sobotního odpoledne. 
Navíc jsem se snažila i místní Konírnu v době koncertu oživit krás-
nými pivoňkami, ke kterým si děti přinesly celou rodinku plyšových 
mořských chobotniček, a nás to naladilo i do letních prázdninových 
dnů.

Konečně se mi podařilo i  některé děti přemluvit nejen zahrát 
svou skladbu, ale i samotnou si ji uvést, což pro někoho byl tvrdý 
oříšek, ale ve výsledku to stálo za to. Děti nás mile všechny překva-
pily. A já jsem děti i díky jejich úvodnímu slovu poznala o něco lépe.

Pavlína Kratochvílová, dipl. um. 
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PŘIJĎ K NÁM! BAVÍ TĚ HUDBA?

CHTĚLI BYSTE JEŠTĚ PŘIHLÁSIT DÍTĚ DO CVRČKŮ?
DĚTI SE HUDEBNĚ ROZVÍJÍ.
ZAVOLEJTE I BĚHEM LETNÍCH PRÁZDNIN NEBO V PRVNÍCH ZÁŘIJOVÝCH DNECH. ZAČÍNÁME 
HNED PRVNÍ TÝDEN V ZÁŘÍ. MOŽNOST I VYZKOUŠENÍ V PRVNÍM MĚSÍCI, JESTLI NA TO DÍTĚ 
MÁ.
TEL. Č. 735 103 177 PAVLÍNA KRATOCHVÍLOVÁ http://pavhudat.wixsite.com/hudebni-atelier
Facebook: Pavlína Kratochvílová
Tyršova 560, Pohořelice 

SLAVNOSTI MĚSTA POHOŘELICE
Letos nám vyšly slavnosti o  týden dříve, 

než bývalo zvykem. V  sobotním odpoledni 
dne 7. 6. 2025 jsem se dívala stále na oblohu, 
jestli nám ten déšť ustane. Dokonce jsem vo-
lala výbornému zvukaři Milanu Vašutovi, jestli 
v tom dešti nebude problém. Ten mne tak mile 
ujistil a zvedl náladu, za což mu nyní i pro-
střednictvím tohoto článku děkuji. Nevím, jak 
to zařídil, ale nám nepršelo! Asi jsem si nedo-
vedla tam v tu danou chvíli představit nikoho 
jiného než jeho. Výborná spolupráce a hlavně 
klid, který nemáte, když se vás hodně dětí ptá 
na stále stejné otázky. Nicméně od toho jsou 
to děti. Mimochodem mne Milan Vašuta i tak 
spokojeně na duši oznámil, že letos nemáme 
pódium, ale jen pergolu. Tak jsem si myslela, 
že děti tam nebudou ani vidět. Nicméně jsem 
se zmýlila. Vše proběhlo v přátelském duchu, 
pergola byla hezky umístěna, kdo chtěl, mís-
to si našel. Děti předvedly své výkony zdařile 
a myslím, že už se každé dítko těší na ty nej-
lepší prázdniny a chvíle odpočinku. Popřejme 
jim a nám všem nabrat hodně sil. Všichni je 
budeme potřebovat.

Pavlína Kratochvílová 
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TJ SOKOL POHOŘELICE 
Ve dnech 17.-20.4. 2025 se naši členové zúčastnili 13. mis-

trovství České republiky juniorů a mladších juniorů v klasickém 
silovém trojboji, které se konalo v Benešově.

Celkem náš klub reprezentovali 2 závodníci a 1 závodnice. 
Nejvíce se  dařilo Báře Lazarové, která obsadila 1. místo 

ve své kategorii. 
Ve velké konkurenci se neztratili ani Honza Kopřiva (2. mís-

to) s Petrem Gigimovem (4. místo).
Gratuluji k úspěchu a děkuji závodníkům za reprezentaci na-

šeho oddílu.

Jméno Kategorie Benchpress Dřep Mrtvý tah 

Barbora Lazarová Dorostenky do 52 kg 95 kg 50 kg 105 kg

Jan Kopřiva Dorostenci do 74 kg 195 kg 120 kg 230 kg

Petr Gigimov Junioři do 120 kg 240 kg 170 kg 280 kg

Jakub Seknička 
Předseda oddílu silového trojboje 
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Zhasly oči plné lásky naší drahé 
maminky,
nezhasnou však nikdy na ni
v našich srdcích vzpomínky.

Dne 16. července tomu bude již 23 
let, co od nás navždy odešla naše 
maminka a babička,
paní Marie Procházková.

Stále vzpomínají dcery Marie 
a Marta s rodinami.
Kdo jste ji znali, věnujte jí tichou 
vzpomínku. 

Vzpomínka
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Opravy střech, komínů, okapů,

výmaz hřebene, výměny poškozených 

tašek, klempířské práce,

opravy a nátěry fasád,

dále nátěry střech.

Rozpočet zdarma,

tel. 736 649 470.
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